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Rada Powiatu Wołowskiego 
Radni - Sesja 

Protokół nr XXI 

XXI Sesja w dniu 26 sierpnia 2020  

Obrady rozpoczęto 26 sierpnia 2020 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 16:40 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 17 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Borkowski  

2. Janusz Dziarski  

3. Artur Fojt  

4. Michał Gołąb  

5. Bartosz Granat  

6. Jarosław Iskra  

7. Stanisław Jastrzębski  

8. Kamil Jeżyna  

9. Janusz Kawalec 

10. Wacław Kwiek  

11. Maciej Nejman 

12. Kazimierz Pakulski 

13. Zbigniew Posacki  

14. Zbigniew Skorupa  

15. Józef Szumilas  

16. Urszula Wojtyło 

17. Anna Wróbel  

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Wołowskiego otworzył XXI sesję.  

 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

 

P. Kamil Jeżyna złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o rezygnację z funkcji 

Członka Zarządu Powiatu Wołowskiego.   

P. Zbigniew Posacki również złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o rezygnację z 

funkcji Członka Zarządu Powiatu Wołowskiego.  

P. Kamil Jeżyna dodał, aby wniosek który złożył był rozpatrywany w punkcie trzecim 

porządku posiedzenia. 

Przewodniczący dodał, iż P. Skarbnik złożyła wniosek o wykreślenie z porządku obrad 

punktów -  10. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Wołowskiego oraz punktu oraz  11. Rozpatrzenie projektu 

oraz podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad z rozszerzeniem o punkt przyjęcie rezygnacji P. 

Kamila Jeżyny z funkcji Członka Zarządu Powiatu Wołowskiego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Stanisław Borkowski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław Iskra, Kamil 

Jeżyna, Janusz Kawalec, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Józef 

Szumilas, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

PRZECIW (3) 

Janusz Dziarski, Wacław Kwiek, Zbigniew Skorupa  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Jastrzębski  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad z rozszerzeniem o przyjęcie rezygnacji P. 

Zbigniewa Posackiego z funkcji Członka Zarządu Powiatu Wołowskiego. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Stanisław Borkowski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław Iskra, Kamil 

Jeżyna, Janusz Kawalec, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Józef 

Szumilas, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

PRZECIW (3) 

Janusz Dziarski, Wacław Kwiek, Zbigniew Skorupa  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Stanisław Jastrzębski  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad poprzez zdjęcie z porządku punktów: 10. 

Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego. 11. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w 

sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Bartosz Granat, Jarosław Iskra, Stanisław 

Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, Kazimierz 

Pakulski, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, Anna 
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Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Gołąb  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Przyjęcie proponowanego porządku obrad ze zmianami.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, 

Anna Wróbel  

 

Ogłoszono 5 min. przerwy w obradach.  

 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

P. Michał Gołąb zgłosił uwagę - brak zanotowanych wypowiedzi. 

Przewodniczący Rady P. Janusz Kawalec odpowiedział, iż formalnym utrwaleniem sesji jest 

zapis dźwięku i obrazu, natomiast protokół jest pomocniczym zapisem.  

P. Bartosz Granat dodał, iż głosowanie jest za przyjęciem protokołu, a nie przyjęciem 

transmisji. Dlatego pytania powinny znaleźć się w protokole.  

Przewodniczący Rady P. Janusz Kawalec odparł, iż jest możliwe, aby na piśmie złożyć  

uzupełnienie wypowiedzi do protokołu, wtedy wypowiedź zostanie zapisana.  

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Bartosz Granat, Jarosław Iskra, Stanisław 

Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Kazimierz Pakulski, Zbigniew 

Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Michał Gołąb, Maciej Nejman, Urszula Wojtyło 

BRAK GŁOSU (1) 

Anna Wróbel  

 

4. Przyjęcie rezygnacji członka Zarządu Powiatu Wołowskiego Kamila Jeżyny z funkcji 

Członka Zarządu Powiatu Wołowskiego. 
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P. Kamil Jeżyna zwrócił się do Radnych o przyjęcie rezygnacji oraz podziękował Radnym za 

powierzenie funkcji Członka Zarządu Powiatu Wołowskiego.  

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia projektu uchwały w sprawie rezygnacji Członka Zarządu Powiatu Wołowskiego 

Kamila Jeżyny z funkcji członka Zarządu Powiatu Wołowskiego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki , Urszula Wojtyło 

PRZECIW (1) 

Wacław Kwiek  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Zbigniew Skorupa, Józef 

Szumilas  

BRAK GŁOSU (1) 

Anna Wróbel  

 

5. Przyjęcie rezygnacji członka Zarządu Powiatu Wołowskiego P. Zbigniewa Posackiego z 

funkcji Członka Zarządu Powiatu Wołowskiego. 

P. Zbigniew Posacki podziękował Radnym za zaufanie i powierzenie funkcji Członka 

Zarządu.  

 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcia projektu uchwały w sprawie  rezygnacji członka Zarządu Powiatu Wołowskiego 

Zbigniewa Posackiego z funkcji członka Zarządu Powiatu Wołowskiego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Maciej 

Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

PRZECIW (1) 

Wacław Kwiek  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Zbigniew Skorupa, Józef 

Szumilas  

 

6. Wnioski i oświadczenia obywatelskie. 

 

Ze względu na sytuację epidemiologiczną punkt nie będzie realizowany.  
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7. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i działalności Zarządu między 

sesjami.  

Starosta P. Janusz Dziarski wskazał, iż materiały zostały dostarczone Radnym na piśmie. 

Dodał, iż zostały złożone wnioski do budżetu woj. dolnośląskiego jak i PFRON-u dot. udziału 

w programach. Wniosek Powiatu Wołowskiego w ramach programu 10.04 został najwyżej 

oceniony w skali całego Dolnego Śląska. Dofinansowanie w kwocie 3.106.876, 22 zł. Na 

stronie Urzędu Marszałkowskiego widnieje informacja, iż dofinansowanie zostało już 

przyznane. Kolejny wniosek przeszedł już wstępną ocenę formalną, lecz ocena jego będzie 

znana w najbliższej przyszłości. Kwota wnioskowana wynosi 4.267.708,62 zł. W programach 

mają uczestniczyć szkoły średnie, ponadgimnazjalne z Powiatu Wołowskiego. Dla Zespołu 

Placówek Resocjalizacyjnych został złożony wniosek na kwotę ponad 3 mln zł. Oczekujemy 

na rozstrzygnięcie. W ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie z przedstawicielami  

Uniwersytetu Rolniczego z Krakowa na temat scalania gruntów rolnych. Starosta P. Janusz 

Dziarski poprosił Radnych o propagowanie idei scalania gruntów rolnych. Nadto 

poinformował, iż zostały złożone dwa wnioski do Funduszu Dróg Samorządowych na drogi w 

Godzięcinie i Smogorzówku. Kolejne projekty są przygotowywane. Otrzymaliśmy informację 

o przyznaniu kwoty ok. 500 tyś. ze środków w ramach tarczy Covid-19.  

Ponadto, w kwestii naboru do szkół wskazał, iż  został przeprowadzony nabór do szkół 

ponadgimnazjalnych na terenie Powiatu Wołowskiego na rok szkolny 2020/2021. Większość 

uczniów z terenu Powiatu Wołowskiego zdecydowała się kontynuować naukę w szkołach 

prowadzanych przez powiat. 

P. Artur Fojt poinformował, że jedna z koncepcji rozbudowy drogi A4 zakłada 

poprowadzenie nitki autostrady, która sięgałaby granic Powiatu Wołowskiego. Jedna z tych 

koncepcji to połączenie drogi między Legnicą,  a Lubinem z nowoprojektowanym odcinkiem 

A4. Są różne koncepcje. Zaapelował do Rady, aby podjąć stosowaną uchwałę na najbliższej 

sesji w przedmiocie poparcia dla tej inicjatywy, która mogłaby przyczynić się do znacznego 

rozwoju Powiatu. Autostrada ma przebiegać wg jednej z koncepcji w okolicach Prochowic.  

 

8. Przedstawienie raportu o stanie Powiatu Wołowskiego za 2019 rok: 

 

a) Debata nad raportem o stanie Powiatu Wołowskiego 

 

Sekretarz P. Andrzej Nejman zabrał głos w sprawie przygotowania raportu za 2019 rok.  

Raport został skonstruowany wg wytycznych i propozycji Związków Powiatów Polskich.  

Rada Powiatu nie określiła wytycznych dlategoteż przygotowanie zostało oparte o powyższe 

wytyczne.  

P. Kamil Jeżyna wskazał, iż w  raporcie o stanie powiatu  w jego ocenie brakuje wielu 

kluczowych informacji dla mieszkańców powiatu. Nadto zaproponował, aby Rada Powiatu 

powołała komisję celową do opracowania wytycznych raportu w formie uchwały. 

P. Maciej Nejman, stwierdził, iż w raporcie brakuje polityki Zarządu, czy też strategii - 

najważniejszych elementów funkcjonowania Powiatu. W tym strategii dla powiatowej służby 

zdrowia. Dodał, iż nie zauważył promocji placówek oświatowych w powiecie wołowskim. 



6 

 

Nie ma też informacji n/t strategii dróg w powiecie. Podsumowaniem działalności Zarządu 

jest decyzja rezygnacji dwóch członków Zarządu.  

Starosta P. Janusz Dziarski odpowiedział, iż służba zdrowia funkcjonuje. W ubiegłym roku 

został zlikwidowany oddział ginekologiczno-położniczy w szpitalu w Brzegu Dolnym. 

Zawieszony przez poprzedniego prezesa spółki medycznej „PCM”. Nadto, dodał, iż na 

zgromadzeniu wspólników przedstawiciel Gminy Wołów nie brał udziału w głosowaniu dot. 

dokapitalizowania spółki. Sprawozdanie finansowe za 7 miesięcy br. wskazuje, że działania 

prezesa są prawidłowe. Dodał, iż strata została zmniejszona w porównaniu do roku 2019 i 

2018.  Wskazał, iż szkoły prowadziły działania promocyjne wśród młodych ludzi, aby 

zachęcić do kontynuowania nauki w naszych szkołach. Wyniki zdawalności matur w liceach 

są na dobrym poziomie. W technikach zaś, wynik matur był dużo gorszy, zdawalność 

wynosiła 25%.  Z kolei jeśli chodzi o drogi to został złożony wniosek o przebudowę drogi od 

Godzięcina do granicy powiatu oraz drogi w Smogorzówku. Drogi są remontowane zgodnie z 

możliwościami finansowymi powiatu. Po wykonaniu obwodnicy Brzegu Dolnego, Zarząd 

Województwa Dolnośląskiego  zdecydował o przekazaniu nam drogi nr 341. Takie zapadły 

decyzje.  

P. Urszula Wojtyło odniosła się do kwestii polityki oświatowej, która jest zawarta w raporcie. 

Na ostatnim posiedzeniu Komisji Edukacji został analizowany nabór do szkół 

ponadpodstawowych. Przyjęto 280 uczniów, gdzie plan zakładał ponad 400 uczniów. Jeśli 

chodzi o możliwość zapoznania się z ofertą, to szkoły dołożyły wszelkich starań, aby 

umożliwić dla szkół podstawowych otrzymania jak największej ilości ofert.  

Starosta P. Janusz Dziarski odpowiedział odnośnie naborów w Zespole Szkół Zawodowych w 

Brzegu Dolnym, iż był on znacznie mniejszy niż w poprzednim roku. Natomiast szkoła ta 

miała największą zdawalność jeśli chodzi o egzamin maturalny. Brak naborów do liceum 

ogólnokształcącego w ZSZ w Brzegu Dolnym byłoby niekorzystne dla szkoły i mogłoby 

spowodować jej zamknięcie z powodu braku uczniów. 

P. Urszula Wojtyło odparła, iż nie wyobraża sobie możliwości braku funkcjonowania liceum 

ogólnokształcącego w ZSZ w Brzegu Dolnym. Poprzedni Zarząd  jak i P. Dyrektor wraz z 

kadrą nauczycielską dołożyli wszelkich starań, aby ta szkoła funkcjonowała.  

P. Michał Gołąb dodał, iż Zarząd Powiatu co roku przedstawia do 31 maja raport o stanie 

powiatu. W tym roku został przedłużony do 31 lipca. Radni otrzymali raport dopiero w 

połowie sierpnia br. co oznacza, że termin nie został zachowany. P. Michał Gołąb odparł, iż w 

poprzednim roku wypowiadał się krytycznie n/t tak skonstruowanego raportu. Dodał, iż raport 

jest wyłącznie spełnieniem obowiązku ustawowego, wykonany w sposób niedbały.  

P. Bartosz Granat nawiązał do uwag do raportu złożonych na posiedzeniu  komisji rewizyjnej 

gdzie zaznaczył, żeby nie przedstawiać raportu w takiej formie. Z raportu kompletnie nic nie 

wynika.  

P. Bartosz Granat poinformował, iż Klub Radnych „Porozumienie Powiatowe Wspólnota” 

zagłosuje przeciw udzieleniu wotum zaufania dla Zarządu Powiatu.  

P. Józef Szumilas zaapelował o konstruktywną krytykę. Nadto wskazał, iż  P. Maciej Nejman 

słusznie zauważył trzy najtrudniejsze obszary działania powiatu - mówiąc o służbie zdrowia, 

oświacie i komunikacji.  
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P. Maciej Nejman zapytał jaka będzie przewidywana subwencja oświatowa na przyszły rok? 

Jaki będzie koszt utrzymania szkół? 

P. Janusz Dziarski odpowiedział, iż do 5 listopada br. ma zostać przedłożony raport dla Rady 

Powiatu o stanie oświaty. Natomiast jeśli chodzi o subwencję to ilość uczniów w szkołach 

nadal się zmienia. Sytuacja musi zostać ustabilizowana, aby można było wyliczyć kwotę 

subwencji.  

Sekretarz P. Andrzej Nejman dopowiedział, iż Rada Powiatu nie opracowuje raportu.  

Przewodniczący Rady P. Janusz Kawalec poinformował, iż zgodnie z ustawą w debacie mogą 

zabrać głos mieszkańcy, którzy zbiorą 150 podpisów. Wpłynął wniosek, lecz kilka podpisów 

powtarza się i łącznie wychodzi 144 podpisy. Tym samym zgłoszenie nie spełniło wymogu 

formalnego. Pani wnioskodawczyni chciała zabrać w sprawie spółki medycznej „PCM”.  

 

b) Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla 

Zarządu Powiatu Wołowskiego. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Bartosz Granat odparł iż, opinia komisji jest 

pozytywna.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji P. Stanisław Borkowski odparł, iż opinia 

komisji jest pozytywna.  

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej P. Stanisław Jastrzębski odparł, iż 

opinia komisji jest pozytywna.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji P. Anna Wróbel odparła, iż opinia komisji jest pozytywna.  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki, Infrastruktury i Środowiska P. Kamil Jeżyna 

odparł, iż opinia komisji jest pozytywna.   

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla 

Zarządu Powiatu Wołowskiego. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Janusz Kawalec, Wacław Kwiek , Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Anna Wróbel  

PRZECIW (7) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Kamil Jeżyna, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Zbigniew 

Posacki, Urszula Wojtyło 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy w obradach.  
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9. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Powiatu Wołowskiego za 2019 rok wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Powiatu Wołowskiego za 2019 rok. 

Skarbnik Powiatu P. Beata Sadowska zreferowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i Infrastruktury Środowiska P. Kamil Jeżyna 

odparł, iż opinia komisji jest pozytywna.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Bartosz Granat odparł, iż opinia komisji jest 

pozytywna.  

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji P. Stanisław Borkowski odparł, iż opinia 

komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej P. Stanisław Jastrzębski odparł, iż 

opinia komisji jest pozytywna.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji P. Anna Wróbel odparła, iż opinia komisji jest pozytywna.  

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Powiatu Wołowskiego za 2019 rok wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu Powiatu Wołowskiego za 2019 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef 

Szumilas, Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Urszula Wojtyło 

 

 

10. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

Wołowskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Wołowskiego za 2019 rok. 

P. Kamil Jeżyna zaznaczył, iż opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej jest podpięta do 

punktu 9, a powinna znaleźć się w punkcie 10.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i Infrastruktury Środowiska P. Kamil Jeżyna 

odparł, iż opinia Komisji jest pozytywna.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej P. Bartosz Granat odparł, iż opinia Komisji jest 

pozytywna.  
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji P. Stanisław Borkowski odparł, iż opinia 

Komisji jest pozytywna. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej P. Stanisław Jastrzębski odparł, iż 

opinia Komisji jest pozytywna.  

 Przewodnicząca Komisji Edukacji P. Anna Wróbel odparła, iż opinia jest pozytywna.  

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu 

Wołowskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu Wołowskiego za 2019 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef 

Szumilas, Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski, Urszula Wojtyło 

 

 

11. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII/115/19 

Rady Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2020 rok. 

 

Skarbnik P. Beata Sadowska wskazała, iż zmiana budżetu zakłada: 

 

1. zwiększenie planowanych dochodów o 705.327,00 zł, w tym: 

 dochodów bieżących o 379.654,00 zł, w tym:  dotacji celowej w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w 

art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy o 310.722,80 zł,  

 dochodów majątkowych o 325.673,00 zł, w tym:  dotacji celowej w ramach 

programów finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których 

mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy o 240.308,00 zł,  

 

2. zwiększenie planowanych wydatków o 750.347,00 zł, w tym: 

 wydatków  bieżących o 430.039,00 zł, w tym:  wydatków w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w 

art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy o 299.989,00 zł,  

 wydatków majątkowych o 320.308,00 zł, w tym: wydatków  w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w 

art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy o 240.308,00 zł,   

 
 
Powyższa zmiana ma wpływ na zwiększenie o 45.020,00 zł,  planowanego deficytu, który po 

zmianie wynosi 2.779.731,00 zł.  Źródłem finansowania deficytu będą: 
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 przychody z wolnych środków, o których mowa w art. 217 ust.2 pkt 6 ustawy w kwocie 

730.766,21 zł, (zwiększenie o 45.020,00 zł), 

 przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu,  

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach oraz 

wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i dotacji na 

realizację programów i projektów finansowanych z udziałem tych środków w wysokości 

948.964,79.zł,  

 przychody z tytułu kredytów i pożyczek długoterminowych  w wysokości 1.100.000,00 

zł.  

 

Planowane przychody po zmianie wynoszą 4.779.731,00 zł, na które składają się:   

 wolne środki w wysokości  1.330.766,21 zł,  (zwiększenie o 45.020,00 zł),  

 przychody z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu,  

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach oraz 

wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt. 2 i dotacji na 

realizację programów i projektów finansowanych z udziałem tych środków w wysokości 

948.964,79.zł, 

 przychody z tytułu planowanego kredytu w kwocie  2.500.000,00 zł.  

 

Planowane rozchody z tytułu wykupu obligacji nie zmieniły się i wynoszą 2.000.000,00 zł.  

 

 

Nadto zmiany budżetu obejmują n/w działy: 

 

Dział  010  - Rolnictwo  i  łowiectwo 

 

Rozdział 01005 – Prace geodezyjno-urządzeniowe na potrzeby rolnictwa 

 

Zmiany po stronie dochodów i wydatków obejmują zwiększenie budżetu o 397.635,00 zł, w 

tym: dochody i wydatki bieżące o 157.327,00  zł, dochody i wydatki majątkowe o 

240.308,00.zł.  

 

Powyższe zmiany dokonano na podstawie pisma nr FB-BP.3111.244.2020.MK Wojewody 

Dolnośląskiego z dnia 30 lipca 2020 r., w związku z decyzją Wojewody Dolnośląskiego 

141/2020 na podstawie której, zwiększony został budżet Powiatu o 397.635,00 zł, z 

przeznaczeniem na  projekt pn.: „Scalenie gruntów wsi Rataje oraz części wsi Prawików , 

gmina Wołów, powiat wołowski”. Zadanie realizowane jest w ramach Programu Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.  

 

Rozdział 01042 – Wyłączenia z produkcji gruntów rolnych  

Zmiany obejmują:  

 zwiększenie planowanych dochodów o 114.000,00 zł, w tym: dochodów bieżących o 

34.000,00 zł, dochodów majątkowych o 80.000,00 zł,  

 zwiększenie planowanych wydatków  o 262.000,00 zł, w tym: wydatków bieżących o 

34.000,00 zł, wydatków majątkowych o 228.000,00 zł.  

 

Na podstawie uchwały nr XXI/506/20 Sejmiku Województwa Dolnośląskiego z dnia 

16 lipca 2020 r, dokonuje się: 
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1. zwiększenia planowanych dochodów i wydatków  bieżących o 34.000,00 zł, z 

przeznaczeniem na: 

 zakup sprzętu pomiarowego,  informatycznego oraz oprogramowania 11.000,00 zł,  

 przeciwdziałanie erozji gleb i ruchom masowym ziemi na gruntach rolnych 

13.000,00.zł, 

 pomiary geodezyjne oraz sprawdzenie klasyfikacji gruntów 10.000,00 zł.  

2. zwiększenia planowanych dochodów majątkowych o 80.000,00 zł oraz wydatków 

majątkowych o 228.000,00 zł, z przeznaczeniem na zadanie inwestycyjne pn. 

„Przebudowa drogi powiatowej nr 1280D w miejscowości Pierusza, dł. 0,8 km”  - 

Pierusza droga dojazdowa do gruntów rolnych. Środki własne Powiatu (przesunięte z 

rezerwy celowej na inwestycje i zakupy inwestycyjne)  wynoszą 148.000,00 zł.    

 

Dział 600 Transport i łączność  

Rozdział 60014 – Drogi publiczne powiatowe 

 

Na podstawie wykonanych bieżących dochodów własnych (koszty upomnień i odsetki)  

zwiększa się budżet Starostwa Powiatowego o 386,20 zł.  

 

Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa 

Rozdział 70005 – Gospodarka gruntami i nieruchomościami 

 

Na podstawie wykonanych bieżących dochodów własnych (użytkowanie  wieczyste)  

zwiększa się budżet Starostwa Powiatowego o 740,00 zł.  

 

Dział 710 Działalność usługowa 

Rozdział 71095 – Pozostała działalność 

 

Po stronie wydatków bieżących zwiększa się budżet o 30.750,00 zł, z przeznaczeniem na kary 

za nieterminowe wydanie decyzji na pozwolenie na budowę.   

 

Dział 750 Administracja publiczna  

Rozdział  75020- Starostwo Powiatowe  

Na podstawie wykonanych dochodów zwiększa się budżet  Starostwa Powiatowego o 

11.260,00 zł, z tego: dochody bieżące -  tytułem otrzymanego odszkodowania za szkodę na 

mieniu  5.895,00 zł oraz dochody majątkowe z tytułu sprzedaży środków trwałych 5.365,00 

zł.     

 

Po stronie wydatków bieżących zwiększa się budżet o 20.938,00 zł, z przeznaczeniem na 

usługi remontowe.   

 

Dział  758 Różne rozliczenia 

 

Rozdział  75818-  Rezerwy celowe i ogólne  

 

Zmiana obejmuje rozwiązanie rezerwy celowej na inwestycje i zakupy inwestycyjne w 

wysokości  148.000,00 zł.  

 

Dział 758 Różne rozliczenia/ Dział 851 Ochrona zdrowia  
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Po stronie wydatków majątkowych dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej w zakresie 

planowanych wydatków na objęcie udziałów Powiatowego Centrum Medycznego w Wołowie  

dział 758 rozdział 75814 par. 6010 zmniejszenie o 800.000,00 zł, dział 851 ochrona zdrowia 

rozdział 80195 pozostała działalność par. 6010 zwiększenie o 800.000,00 zł.   

 

Dział 801 Oświata i wychowanie 
 

Po stronie dochodów bieżących zwiększa się budżet o 152.571,80 zł, w tym: dotacji celowej 

w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków, o 

których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy  o 128.395,80 zł.  

 

Po stronie wydatków bieżących zwiększa się budżet o 158.290,00 zł, w tym: wydatki w 

ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których 

mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy w wysokości 142.662,00 zł.  

 

Rozdział 80115  – Technika 
 

1. Na podstawie zawartej umowy na realizację projektu  pn. „Poznajmy się w kuchni”  finansowanego  

w ramach  środków z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego 

Wiedza Rozwój PO WER, dokonuje się zmian w budżecie Zespołu Szkół Zawodowych w 

Wołowie.  Projekt realizowany będzie w 2020 roku. Łącznie planowane wydatki w ramach projektu 

wynoszą 142.662,00 zł. Zadanie to, w 100% finansowane będzie ze środków dotacyjnych.    
 

Planowany budżet w okresie realizacji przedstawiają się następująco:  

  2020 r.  planowane dochody    128.395,80 zł, planowane wydatki   142.662,00 zł, 

  2021 r.  planowane dochody      14.266,20 zł, planowane wydatki              0,00 zł. 

 
2. Tytułem otrzymanego odszkodowania za szkodę na mieniu, zwiększa się budżet Centrum 

Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Wołowie o 15.628,00 zł. Środki przeznacza się na 

bieżące wydatki remontowe.   

 

Rozdział 80144  – Inne formy kształcenia osobno niewymienione 
 

Na podstawie wykonanych dochodów bieżących tytułem zwrotu niewykorzystanej dotacji w 

2019 r. przez Stowarzyszenie Osób Niepełnosprawnych w Wołowie,  zwiększa się budżet 

Starostwa Powiatowego o 8.548,00 zł.  

 

Dział 853 Pozostałe zadania w  zakresie polityki społecznej  
 

Rozdział  85333 -  Powiatowe Urzędy Pracy 
 

Zmiany po stronie  dochodów i wydatków bieżących  obejmują zwiększenie budżetu o 

25.000,00 zł. 
 

W oparciu o pismo Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej DF-I.4020.1.4.2020.MP, 

dokonuje się zwiększenia  o 25.000,00 zł,  planowanych środków z Funduszu Pracy na 

finasowanie przez Powiatowy Urząd Pracy w Wołowie  kosztów obsługi zadań określonych 

w art. 15 zzb-15zze ustawy z dnia 02 marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach związanych 

z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID – 19, innych chorób zakaźnych 

oraz wywoływanych nimi sytuacji kryzysowych.  

 

Dział 854 Edukacyjna opieka wychowawcza 
 

Rozdział 85420 Młodzieżowe ośrodki wychowawcze  
 



13 

 

Tytułem otrzymanego odszkodowania za szkodę na mieniu, zwiększa się budżet Zespołu 

Placówek Resocjalizacyjnych  w Brzegu Dolnym o 3.734,00 zł. Środki przeznacza się na 

bieżące wydatki remontowe.   

Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i Infrastruktury Środowiska P. Kamil Jeżyna 

odparł, iż opinia komisji jest pozytywna.  

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIII/115/19 Rady 

Powiatu Wołowskiego w sprawie budżetu Powiatu Wołowskiego na 2020 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Jarosław Iskra, Stanisław Jastrzębski, 

Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef 

Szumilas, Urszula Wojtyło, Anna Wróbel  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Michał Gołąb, Bartosz Granat, Maciej Nejman, Kazimierz Pakulski 

 

 

 

12. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Wołowskiego. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

 

13. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego 

kredytu. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 

 

14. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad udzielania 

stypendiów dla uzdolnionych uczniów uczęszczających do szkół prowadzonych przez Powiat 

Wołowski. 

 

Sekretarz P. Andrzej Nejman, przypomniał o podjętej przez Radę uchwale w dniu 28 stycznia 

br. w tym przedmiocie. Dodał, iż Uchwała trafiła do organu nadzoru wojewódzkiego, gdzie 

nie została uchylona, ale zgłoszone zostały zastrzeżenia. Wymagana jest korekta. Korekta 

m.in. dotyczyła dookreślenia kryteriów przyznawania stypendiów.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  P. Anna Wróbel, przedstawiła 

pozytywną opinię komisji.  

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad udzielania 

stypendiów dla uzdolnionych uczniów uczęszczających do szkół prowadzonych przez Powiat 

Wołowski.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, 

Anna Wróbel  

 

15. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu wspierania 

edukacji uzdolnionych uczniów szkół ponadpodstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Wołowski. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji P. Anna Wróbel przedstawiła pozytywną opinie Komisji.  

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu wspierania 

edukacji uzdolnionych uczniów szkół ponadpodstawowych, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Wołowski..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, 

Anna Wróbel  

 

16. Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi 

powiatowej nr 1353D położonego na terenie Powiatu Wołowskiego, w obrębie gminy Brzeg 

Dolny, kategorii drogi powiatowej. 

 

P. Jarosław Iskra wskazał, iż Zarząd Województwa DSDIK wystąpiło o przekazanie odcinka 

drogi od ronda w Radeczu do krzyżówki Godzięcin – Bukowice. Oprócz drogi 341 DSDIK 

wystąpiło z chęcią przejęcia innych dróg jak i przekazania dróg dla Powiatu Wołowskiego. 

Aktualnie są prowadzone rozmowy nad przekazaniem dróg dla gmin w formie kaskadowej.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i Infrastruktury Środowiska P. Kamil Jeżyna 

odparł, iż opinia komisji jest pozytywna.  

 

Głosowano w sprawie: 
Rozpatrzenie projektu oraz podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi 

powiatowej nr 1353D położonego na terenie Powiatu Wołowskiego, w obrębie gminy Brzeg 
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Dolny, kategorii drogi powiatowej. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Stanisław Borkowski, Janusz Dziarski, Artur Fojt, Michał Gołąb, Bartosz Granat, Jarosław 

Iskra, Stanisław Jastrzębski, Kamil Jeżyna, Janusz Kawalec, Wacław Kwiek, Maciej Nejman, 

Kazimierz Pakulski, Zbigniew Posacki, Zbigniew Skorupa, Józef Szumilas, Urszula Wojtyło, 

Anna Wróbel  

 

 

17. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący P. Janusz Kawalec dodał, iż od ostatniej Sesji nie wpłynęły żadne 

interpelacje.  

 

18. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

P. Bartosz Granat poinformował, iż złożył dwa wnioski dot. prośby mieszkańców o remont 

drogi nr 1284D na odcinku Wołów- Gródek oraz drogi nr 1287D na odcinku Wołów – Uskorz 

Mały. Wskazał, iż nawierzchnia jest w fatalnym stanie. Kolejny wniosek, który złożył dot. 

ścieżki rowerowej wzdłuż drogi powiatowej ul. Marii Skłodowskiej- Curie w Wołowie  

kierunek do Brzegu Dolnego. Nadto wskazał, iż  wniosek dotyczący zabrania głosu w debacie 

powinien zostać uwzględniony, a wnioskodawcy dopuszczeni do głosu z uwagi na to, że  

zebrano większość podpisów. P. Bartosz poprosił Przewodniczącego Rady o częstsze 

sprawdzanie kworum.  

P. Janusz Dziarski odpowiedział, iż jest wymóg prawny zebrania 150 głosów, aby można było 

zabrać głos w debacie. 

P. Bartosz Granat odparł, iż nie nawołuje do nieprzestrzegania przepisów. W przypadku 

brakujących 6 głosów nie wolno zabraniać głosu w debacie.  

P. Andrzej Nejman dodał, iż rozmawiał z wnioskodawczynią i nie brakowało wyłącznie 6 

głosów. Wniosek powinien zostać złożony dzień przed sesją. Dodał, iż po rozmowie z 

wnioskodawczynią  zostało uzgodnione, że zostanie zorganizowane wspólne spotkanie w tej 

sprawie.  

P. Bartosz Granat podziękował P. Sekretarzowi za deklarację, iż sprawa będzie miała 

szczęśliwy koniec.  

P. Anna Wróbel wskazała, iż zostały przekazane informatory w sprawie oferty studiów 

podyplomowych. Materiały można pobrać w Biurze Rady i Zarządu.  

 

19. Wolne głosy, komunikaty. 
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Brak głosów w dyskusji.  

 

20. Zakończenie obrad godz. 16.40 

Przewodniczący Rady P. Janusz Kawalec zamknął posiedzenie XXI Sesję Rady Powiatu 

Wołowskiego w dniu 26 sierpnia br.  

 

 

 

Przewodniczący 

Rada Powiatu Wołowskiego 

  

Przygotował(a): Marta Drabik 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


